
 

 

 
   

 

 

Αθήνα, 31 Αυγούστου 2023 

 

 

 ΕΡΩΤΗΣΗ και ΑΚΕ  

       

Προς τους Υπουργούς: 

 

 Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

 Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας 

 

Θέμα: "Ανάγκη διαφάνειας στα πορίσματα της πυροσβεστικής , αίτημα απαντήσεων για έγκυρες 

πληροφορίες που αποδίδουν την εκδήλωση πληθώρας πυρκαγιών της φετινής περιόδου σε 

επιπλοκές του ηλεκτρικού δικτύου. Αίτημα κατάθεσης στοιχείων"  

 

Είναι σαφές από πορίσματα της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας και αναλύσεις ότι επισήμως στο 40% των 

δασικών πυρκαγιών δεν προσδιορίζεται το αίτιο. Επισήμως, το ποσοστό των πυρκαγιών που ξεκινούν από 

το ηλεκτρικό δίκτυο, σύμφωνα με τις επίσημες καταγραφές, είναι της τάξης του 2%-3%. Ωστόσο δεν 

αποκλείεται μέρος του 40% των αναιτιολόγητων πυρκαγιών να οφείλεται στο ηλεκτρικό δίκτυο και να μην 

προσδιορίζεται καθαρά η αιτία.  

 

Έως τώρα διακινούνται πληροφορίες μέσω δημοσιευμάτων, όπως το κάτωθι χαρακτηριστικό του ieidiseis.gr 

της 31/7/23 ("Από πυλώνες της ΔΕΗ τρεις τουλάχιστον μεγάλες πυρκαγιές;") στο οποίο αναφέρεται από 

αξιόπιστο δημοσιογράφο ότι "αρμόδιες πηγές επισημαίνουν στη στήλη πως τουλάχιστον τρεις μεγάλες 

πυρκαγιές ξεκίνησαν από πυλώνες της ΔΕΗ". Προστίθεται ότι "Κάνουν, μάλιστα, λόγο για τις πυρκαγιές σε 

Κάρυστο, όπου είχαμε και τον θάνατο των δυο πιλότων, σε Κέρκυρα και στην Κύμη, η οποία ήταν και η 

μόνη που δεν έλαβε διαστάσεις".  

Αλλά έγκυρα δημοσιεύματα, όπως αυτό της 23/8/23, του Οικονομικού Ταχυδρόμου (Πάρνηθα: Τι εξετάζουν 

οι αξιωματικοί της Πυροσβεστικής για τα αίτια της πυρκαγιάς) που μεταφέρει ρεπορτάζ του έγκυρου 

αστυνομικού συντάκτη του Βήματος και των Νέων, Βασίλη Λαμπρόπουλου, μεταφέρουν ότι οι αξιωματικοί 

της Πυροσβεστικής εξετάζουν το ενδεχόμενο η μεγάλη φωτιά στην Πάρνηθα να ξεκίνησε από έκρηξη σε 

μετασχηματιστή στο δίκτυο ηλεκτροδότησης της περιοχής. Στις 23/8/23, καταγράφεται, χαρακτηριστικά, σε 

τηλεοπτική εκπομπή ότι "κάποιες αρχικές ενδείξεις που έχουν στα χέρια τους αξιωματικοί της 

Πυροσβεστικής,  κάνουν λόγο για την πιθανότητα η φωτιά στην Πάρνηθα να έχει προκύψει από βλάβη σε  
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κάποιο μετασχηματιστή στο δίκτυο ηλεκτροδότησης, κοντά στη Μονή Κλειστών. Σημειώνεται παρόμοιο 

περιστατικό είχε συμβεί και στη φωτιά στα Δερβενοχώρια" 

 

Στις 17/7/23 ο δήμαρχος Σαρωνικού δήλωσε ότι από ενημέρωση που είχε, η φωτιά στον Κουβαρά ξεκίνησε 

από πυλώνα του ηλεκτρικού δικτύου. Χαρακτηριστικές είναι και οι φωτογραφίες από την εκδήλωση της 

φωτιάς στη βάση του πυλώνα.  

 

Στοιχειοθετημενα δημοσιεύματα συνέδεσαν την πυρκαγιά στη Θάσο με πτώση δέντρου στα καλώδια του 

ηλεκτρικού δικτύου. (Ναυτεμπορικη 31/7/23 Πυρκαγιές: Από πτώση δένδρου σε καλώδια της ΔΕΗ η φωτιά 

στην Θάσο)  

Λίγες μέρες μετά, την 13/8/23,  δημοσίευμα τοπικής ιστοσελίδας ευρείας απήχησης παραθέτει φωτογραφικά 

ντοκουμέντα για την εκκίνηση άλλης πυρκαγιάς, μικρής κλίμακας, από πυλώνες στην περιοχή Πόρτο Λάφια 

του Δήμου Καρύστου. Ανάλογες αναφορές υπάρχουν για μικρές φωτιές που θα μπορούσαν να είχαν 

επεκταθεί στο Δίστομο την 31/7/23, στα Σταυράκια Ηρακλείου την 21/7/23 κοκ 

 

Στις 24/5/22,  στα Νέα ("Φωτιά σε Τατόι – Βαρυμπόμπη: Το αποκαλυπτικό πόρισμα – Σε ποιους 

επιρρίπτονται ευθύνες") διέρρευσαν στοιχεία από το 42σελιδο πόρισμα της πυροσβεστικής Υπηρεσίας για 

την εκδήλωση της καταστροφικής πυρκαγιάς το μεσημέρι της 3ης Αυγούστου του 2021 στη Βαρυμπόμπη 

και στο Τατόι. Σύμφωνα με το πόρισμα, η μοιραία πυρκαγιά - που αποτέφρωσε περίπου 100.000 στρέμματα 

πευκοδάσους και περί τις 130 κατοικίες, ενώ με τις συνεχείς αναζωπυρώσεις της προκάλεσε την 

πολυδιάσπαση των πυροσβεστικών δυνάμεων που οδήγησε στον όλεθρο της Βόρειας Εύβοιας - 

προκλήθηκε από τον πυλώνα ΧΑ 44 του δικτύου υψηλής τάσης του ΑΔΜΗΕ, που βρίσκεται σε απόσταση 

περίπου 520 μέτρων από το εστιατόριο «Λεωνίδας» στη Βαρυμπόμπη, και οφείλεται στη δημιουργία 

ισχυρών ηλεκτρικών τόξων λόγω μη καθαρισμού των μονωτήρων. 

 

Τέλος, υπάρχουν και πρόσφατες αμετάκλητες αποφάσεις του Αρείου Πάγου οι οποίες επιρρίπτουν οριστικές 

ευθύνες στον διαχειριστή του ηλεκτρικού δικτύου για καταστροφικές πυρκαγιές του παρελθόντος όπως: 

● η απόφαση του Αρείου Πάγου τον Μαΐο 2023, για πυρκαγιά του παρελθόντος,  στην Λακωνία, 

αποδίδει υπαιτιότητα στον ΔΕΔΔΗΕ για τη μη σωστή συντήρηση του δικτύου της ΔΕΔ. Σε εκείνη την 

περίπτωση κατακάηκαν 50.000 στρέμματα.  

● Η απόφαση της 28/7/22,  για την  πυρκαγιά του 2013 στο Βαμβακόπουλο Χανίων.  

 

Επειδή στην Καλιφόρνια  η Pacific Gas and Electric  συσσώρευσε 30 δις αποζημιώσεων για τους πληγέντες 

από πυρκαγιές που ξεκίνησαν από ασυντήρητο δίκτυο,  

 

 

https://www.protothema.gr/greece/article/1393368/fotia-ston-kouvara-apo-pulona-tis-dei-xekinise-i-fotia-leei-o-dimarhos-saronikou/
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https://eleftherostypos.gr/ellada/voiotia-tethike-ypo-elegcho-i-fotia-sto-distomo-proklithike-apo-kolona-tis-dei-eikones
https://www.facebook.com/groups/pyrkagianews/permalink/1516046625592638/
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https://www.tanea.gr/2022/05/24/greece/fotia-se-tatoi-varympompi-to-apokalyptiko-porisma-se-poious-epirriptontai-eythynes/
https://www.efsyn.gr/ellada/dikaiosyni/391297_empristis-o-deddie
https://www.haniotika-nea.gr/apozimioseis-epicheiriseon-apo-ti-fotia-sto-vamvakopoylo-to-2013/
https://archive.is/TpItp


 

Επειδή σύμφωνα με τα στοιχεία  του European Forest Fire Information System, η Ελλάδα το 2023 με 

1.526.890 στρέμματα καμένα, είναι  1η στην ΕΕ σε καμένες εκτάσεις, με περισσότερες καμένες εκτάσεις 

κατά 83% από  τη 2η σε σειρά Ισπανία και 816% από τον ΜΟ της ΕΕ του 2023 (166χιλ στρέμματα),  

 

Επειδή σύμφωνα με τα στοιχεία  του European Forest Fire Information System, είναι καμένο το 1,15% της 

χώρας,  με  αύξηση 278% από τον ΜΟ των καμένων εκτάσεων της τελευταίας 15ετιας (+1,1εκ στρέμματα),  

 

Επειδή κάθε χρόνο η χώρα μας υφίσταται τραγικές συνέπειες από τις καταστροφικές πυρκαγιές που σε ό, 

τι αφορά τον εκσυγχρονισμό του ηλεκτρικού δικτύου μπορούν να αποφευχθούν με αρτιότερη συντήρηση και 

αντικατάσταση διέλευσης από περιοχές με πυκνή χλωρίδα,  

 

Επειδή σε κάθε περίπτωση εκδήλωσης πυρκαγιάς διακινούνται αξιόπιστες πληροφορίες  που την 

αποδίδουν σε επιπλοκές του  ηλεκτρικού δικτύου, 

 

 Επειδή τα πορίσματα της πυροσβεστικής Υπηρεσίας δεν αποτελούν δημόσιο κτήμα, ούτως ώστε να 

τροφοδοτούν τη σφαίρα της κριτικής και να τροφοδοτούν με στοιχεία την επιστημονική έρευνα,  

 

Ερωτώνται οι κ.κ Υπουργοί:  

  

1) Πώς τοποθετείται η κυβέρνηση απέναντι στα παραπάνω έγκυρα δημοσιεύματα που στοιχειοθετημένα 

μεταφέρουν πληροφορίες από τις Αρχές, στοιχεία και υπεύθυνες δηλώσεις ότι ενδεχομένως οι 

μεγάλες πυρκαγιές της Πάρνηθας, των Δερβενοχώριων, της Καρύστου, της Κύμης, της Κέρκυρας, 

της Θάσου, του Κουβαρά - και οι μικρότερες πυρκαγιές του Πόρτο Λάφια, των Σταυρακιων, του 

Διστόμου - εκδηλώθηκαν από επιπλοκές στο ηλεκτρικό δίκτυο;  

 

2) Ποια είναι τα μέτρα πρόληψης και ελαχιστοποίησης κινδύνου εκδήλωσης πυρκαγιών από τα δίκτυα 

ηλεκτρικού ρεύματος που έλαβαν φέτος το καλοκαίρι οι ΔΕΔΔΗΕ και ΑΔΜΗΕ και τι συζητήθηκε στην 

κυβερνητική σύσκεψη της 5/7/23 για την ελαχιστοποίηση του κινδύνου εκδήλωσης πυρκαγιών από 

τα δίκτυα ρεύματος; 

 

3) Με βάση τα πορίσματα της πυροσβεστικής ποιοι παράγοντες κινδύνου συνέβαλαν στην έναρξη 

πυρκαγιών στην φετινή αντιπυρική περίοδο και ποιο το ποσοστό που οφείλεται στο ηλεκτρικό δίκτυο 

και ποιο το ποσοστό που οφείλεται σε απροσδιόριστα αιτία;  

 

4) Είναι στις προθέσεις της κυβέρνησης η νομοθέτηση για τη λήψη μέτρων διαφάνειας και λογοδοσίας 

με δημοσιοποίηση στο εξής στην ιστοσελίδα της πυροσβεστικής Υπηρεσίας των αναλυτικών  

https://twitter.com/propergranalyst/status/1695147221786730882?t=8VjkZDshtUGA4izcAGt_rA&s=19


 

5) πορισμάτων της Υπηρεσίας για τις πυρκαγιές μεγάλης κλίμακας; Προτίθενται οι φορείς του ΔΕΔΔΗΕ 

και του ΑΔΜΗΕ να δημοσιοποιούν εξαμηνιαίο σχέδιο με τα μέτρα πρόληψης και ελαχιστοποίησης 

κινδύνου εκδήλωσης πυρκαγιών στο οποίο να αναφέρεται και η πρόοδος υλοποίησης του;  

 

6) Στην κυβερνητική σύσκεψη  της 5ης Ιουλίου 2023 για τον συντονισμό για την ελαχιστοποίηση του 

κινδύνου εκδήλωσης πυρκαγιών από τα δίκτυα ρεύματος είχαν επισημανθεί κενά στη συντήρηση 

πόσων χιλιάδων χιλιομέτρων του ηλεκτρικού δικτύου υψηλής και χαμηλής τάσης (ΑΔΜΗΕ και 

ΔΕΔΔΗΕ); Υπήρξαν εργολαβίες που ανέλαβαν τον καθαρισμό του δικτύου από δέντρα που αγγίζουν 

καλώδια ή τον καθαρισμό των μονωτήρων; Πόσες χιλιάδες χιλιόμετρα του δικτύου αφορούν τα μέτρα 

που ελήφθησαν;  

 

7) Τι κέρδη εμφάνισαν οι ΑΔΜΗΕ και ΔΕΔΔΗΕ το 2022; Ποιο ποσοστό των εξόδων τους και των εσόδων 

τους ανά έτος κατευθύνθηκε στη συντήρηση του δικτύου για την πρόληψη πυρκαγιών την τελευταία 

πενταετία;  

 

8) Πρόκειται τα ηλεκτρικά δίκτυα να εξακολουθήσουν να διέρχονται από δάση ή περιοχές με υψηλή 

βλάστηση; Έχει ληφθεί κάποια μέριμνα ή έχει αναληφθεί κάποιο απαιτητικό μακροπρόθεσμο 

επενδυτικό πλάνο - από τον ΔΕΔΔΗΕ που ιδιωτικοποιήθηκε κατά 49%- για την αντικατάσταση του 

ηλεκτρικού δικτύου χαμηλής τάσης που διέρχεται από δάση; Υπάρχει αντίστοιχη πρωτοβουλία από 

τον ΑΔΜΗΕ;  

 

Αίτηση Κατάθεσης Εγγράφων  

 

Παρακαλείσθε όπως για την ενημέρωση του Σώματος καταθέσετε στο Σώμα: 

 

●  το 42σελιδο πόρισμα της πυροσβεστικής Υπηρεσίας, μέρος του οποίου αποκαλύφθηκε από τα Νέα, 

για την εκδήλωση της καταστροφικής πυρκαγιάς το μεσημέρι της 3ης Αυγούστου του 2021 στη 

Βαρυμπόμπη και στο Τατόι.  

 

● Τα πορίσματα και τις εκθέσεις για όλες τις πυρκαγιές μεγάλης κλίμακας του 2022 και του 2023 

 

● Έκθεση με τα μέτρα πρόληψης και ελαχιστοποίησης κινδύνου εκδήλωσης πυρκαγιών από την 

ΔΕΔΔΗΕ και τον ΑΔΜΗΕ  

 

● Τα πρακτικά της κυβερνητικής σύσκεψης της 5ης Ιουλίου 2023 για τον συντονισμό για την 

ελαχιστοποίηση του κινδύνου εκδήλωσης πυρκαγιών από τα δίκτυα ρεύματος 

 

https://www.google.com/amp/s/www.tovima.gr/2017/08/25/society/oi-ablepsies-tis-dei-poy-bazoyn-fwtia-sta-dasi/amp/
https://www.google.com/amp/s/www.tovima.gr/2017/08/25/society/oi-ablepsies-tis-dei-poy-bazoyn-fwtia-sta-dasi/amp/


 
 

 
Η ερωτώντες Βουλευτές 

 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

 

Αναγνωστοπούλου Σία 

Γιαννούλης Χρήστος 

Ζαμπάρας Μιλτιάδης 

Καλαματιανός Διονύσης 

Κασιμάτη Νίνα 

Κεδίκογλου Συμεών 

Κόκκαλης Βασίλης 

Κοντοτόλη Μαρίνα 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Παππάς Πέτρος 

Πέρκα Θεοπίστη 

Τζούφη Μερόπη 

Φωτίου Θεανώ 

Ψυχογιός Γεώργιος 

 

 

 




